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§ 133 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2016-09-20 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Kontaktuppgifter till Kustbevakningens 
nya organisation 

 

Brev med bilaga från Skuruparkens vänner  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 16:45, Budgetförutsättningar 
2016-2019 

 

Övrigt 
 

Arbets- och företagsnämndens 
protokollsutdrag samt yttrande över 
revisionsskrivelsen Revisionsrapport nr 
1/2016 – Granskning av 
flyktingmottagande 

Arbetsmarknadsdirektör Malin 
Westerback 
Arbets- och företagsnämndens ordf Jan-
Eric Jansson 

Föreningsrådet i Älta, protokoll 160503  
Södertörns brandförsvarsförbund, 
protokoll 160916 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
verksamhetsplan 2017, budget 2017-2019 

 

 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2016-09-20 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut om certifikatsupplåning, 
2016-08-24 

Budgetchef, Maria Andersson 

Delegationsbeslut om certifikatsupplåning, 
2016-09-12 

Budgetchef, Maria Andersson 

Förordnande av stadsjurist under frånvaro Stadsjurist, Helena Meier 
 
- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2016/118-041 

Kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2017-2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
  

Ärende 
Det här ärendet omfattar stadsledningskontorets förslag till mål och budget för 
kommunstyrelsens egna ansvarsområden, för perioden 2017-2019. Förslagen bygger på de 
ramar som kommunstyrelsen noterade den 20 juni 2016, § 218. Stadsledningskontorets 
förslag innebär en ökning på 2,7 miljoner kronor jämfört med den ram som presenterades 
för kommunstyrelsen i juni. 
 
Dessutom ingår beredning av motioner om kollektivtrafik på Saltsjöbanan och bildandet av 
ett kommunalt bostadsbolag. Motionerna och tjänsteskrivelserna biläggs stadslednings-
kontorets tjänsteskrivelse. Stadsledningskontoret föreslår att samtliga motioner avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 september 2016 
Kommunfullmäktiges budget 2017-2019 
Revisionens budget 2017-2019 
Kommunalt bostadsbolag i Nacka 
Motion ”Kommunalt bostadsbolag i Nacka” 
Kollektivtrafik på Saltsjöbanan 
Motion ”Kollektivtrafik på Saltsjöbanan” 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet ska överlämna ärendet till kommunstyrelsen 
utan eget ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 136 Dnr 2016/118-041 

Långtidsprognos 2017-2030 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen.  

Ärende 
Nacka kommun står inför en period med en mycket stark befolkningstillväxt, vilket 
kommer att ha effekter på den kommunala ekonomin. Genom att simulera olika alternativ 
kan långtidsprognosen bidra med underlag på vilka ekonomiska effekter som uppstår i 
kommunen vid respektive alternativ för perioden till och med år 2030. Underlagen bör 
bidra till att möjliggöra en ökad långsiktighet i de ekonomiska besluten.  
 
I detta ärende har olika scenarier simulerats för perioden 2017-2030. Scenarierna är 
baserade på olika andel egen fastighetsinvestering (50 procent och 25 procent) i 
kombination med olika uppräkning av priser och löner (2 procent, 1 procent och ingen 
kompensation).  
 
Slutsatserna är framför allt att låga uppräkningar av priser och löner är viktiga för att 
möjliggöra en god resultatnivå över tiden. Det är också viktigt att hålla nere låneskulden för 
att räntekostnader inte ska ta för stor del i anspråk från den löpande verksamheten. 
Planerade försäljningar av mark med mera och låga egna investeringar bidrar till att hålla 
skulden nere. Andra aktörer behöver komma med och finansiera investeringar. Frågan om 
att hålla tidplanen i bland annat byggnadstakt är viktig för att möjliggöra att de mål som 
finns i tunnelbaneöverenskommelsen uppnås. Det är också viktigt att ha god kontroll på 
byggandet så att exempelvis skolor står klara i rätt tid.  
 
Viktiga frågor att arbeta med är beslut kring vad som ska genomföras, när det ska göras 
och även vad det är som inte ska genomföras. Under den kommande perioden kommer 
styrning och precision vara viktiga områden att fokusera på för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 september 2016 
Styrparametrar 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2014/441-040 

Redovisning av användning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att samtliga partier som uppbär 
kommunalt partistöd i Nacka har redovisat användningen och kan erhålla partistöd för 
2017. 
 

Ärende 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka har redovisat användningen. Redovisningarna från samtliga partier är 
granskade av respektive partis revisor och uppfyller kommunens krav på redovisning. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 september 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2016/757 

Ändring i kommunstyrelsens delegationsordning om rätt 
att besluta i ärenden om upphandling 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen ändrar punkterna 28 och 30 i sin delegationsordning så att de får 
följande lydelse. Punkterna 29, 31 och 32 utgår. 
 

28.  Upphandling av varor, tjänster och entreprenader, utanför 
området för beslutade exploateringsåtgärder 
 
Samtliga beslut vid direktupphandling 

 ramavtal som avser hela kommunens 
organisation 

 Övriga kontrakt 
 
 
Beslut om utformning av förfrågningsunderlag för 
kontraktsvärde till 5 miljoner kronor  
 
Beslut om att avbryta upphandling 

 ramavtal som avser hela kommunens 
organisation 

 övriga kontrakt 
 
Beslut om tilldelning och ingående av kontrakt 

 ramavtal som avser hela kommunens 
organisation 

 övriga kontrakt 

 
 
 
 
Ekonomidirektören 
 
Enhetschef/rektor/verk-
samhetschef 
 
Respektive utskott 
 
 
 
Ekonomidirektören 
 
Enhetschef/rektor/verk-
samhetschef 
 
Ekonomidirektören 
 
Enhetschef/rektor/verk-
samhetschef 

30.  Inom ramen för beslutade exploateringsåtgärder 
 
Beslut om förfrågningsunderlag, avbryta upphandling 
eller tilldela och ingå kontrakt   

 
 
Exploateringschefen   

 
Kommunstyrelsen noterar att ändringarna medför att numreringen ändras i 
delegationsordningen. 
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Ärende 
Bestämmelserna om vem som beslutar om vad i upphandlingar behöver förtydligas. 
Stadsledningskontoret föreslår att delegationsordningen ska ändras så att det blir tydligt att 
förfrågningsunderlag ska beslutas av ansvarigt utskott om kontraktsvärdet beräknas 
understiga 5 miljoner kronor och av kommunstyrelsen för värden därutöver. Beslut i 
direktupphandlingar delegeras enligt förslaget till tjänsteman. Detsamma gäller beslut att 
tilldela och att avbryta, säkerställa effektiviteten i de lägena. 
 
Förslaget gäller inte upphandlingar som görs inom ramen för beslutade 
exploateringsåtgärder eftersom förutsättningarna för de upphandlingarna är politiskt 
behandlade genom beslut om detaljplan och utbyggnadspromemoria. Det innebär att 
exploateringschef oförändrat föreslås som delegat i de ärendena. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 september 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 139 KFKS 2015/586-001 

Överlåtelseavtal med Nacka vatten AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar ingå överlåtelseavtal med Nacka vatten AB i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade på sitt sammanträde den 18 april 2016, §100, att bilda ett 
kommunalt aktiebolag för att hantera de taxefinansierade verksamheterna som avser vatten 
och avlopp (VA) enligt vattentjänstlagen och insamling av hushållsavfall enligt miljöbalken. 
Kommunfullmäktige beslutade att tillgångar som tillhör de båda taxekollektiven överförs 
från kommunen till det nystartade bolagets genom ett särskilt överlåtelseavtal. Överlåtelsen 
baseras på anläggningsregister och balansräkning upprättat vid ordinarie bokslut för andra 
tertialet 2016 för respektive kollektiv. Tillgångarna värderas till drygt 221 miljoner kronor, 
vilket motsvarar det ekonomiska bokföra värdet, och överlåts i befintligt skick.  
 
Kommunfullmäktige bemyndigade i sitt beslut kommunstyrelsen att ingå det slutligt 
formulerade avtalet mellan kommunen och det nybildade bolaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 augusti 2016 
Överlåtelseavtal 
Lista på anläggningar 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
 - - - - 
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§ 140 Dnr KFKS 2016/742 

Alkohol, narkotika, dopnings- och tobaksstrategi 
Remissbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att förslaget till alkohol, narkotika, dopnings- och 
tobaksstrategi (ANDT-strategi) sänds på remiss för att få synpunkter på de prioriterade 
målområdena till:  

 Socialnämnden 
 Äldrenämnden 
 Fritidsnämnden 
 Kommunstyrelsens brottsförebyggande råd 
 Arbets- och företagsnämnden 
 Utbildningsnämnden 
 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 Kulturnämnden 
 Välfärd skola 
 Välfärd samhällsservice 

 
Yttranden lämnas till Sociala kvalitetsenheten senaste den 15 december. 

Ärende 
Nacka kommuns ANDT-strategi för perioden 2014-2016 löper ut vid årsskiftet. Ett förslag 
till en ny ANDT-strategi har tagits fram för perioden 2017-2020. 
Målsättningen med förslaget till en ny strategi är att fortsätta stödja och utveckla ett 
hållbart, strukturerat och målinriktat drogförebyggande arbete i Nacka kommun.  
Sociala kvalitetsenheten föreslår att förslaget till strategi remitteras till berörda nämnder för 
att få synpunkter på prioriterade målområden och ansvarig nämnd enligt förslag. 
Remisstiden föreslås vara till den 15 december.  

Handlingar i ärendet 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 7 september 2016 
Nationella ANDT-strategin 2016-2020  
ANDT-strategi 2014-2016 
ANDT-strategi 2017-2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med sociala kvalitetsenhetens förslag. 
 
- - - - - 



13 (31) 
 

 20 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 141 Dnr KFKS 2016/429 

Program för utvecklingen av naturreservaten 
Velamsund och Nyckelviken 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Under många år har kommunen på olika sätt drivit eller finansierat verksamheter inom 
kommunens två största egna naturreservat, Velamsund och Nyckelviken. Behovet av ett 
samordnat grepp har ökat och många har uttryckt behovet av en bättre samordning och 
uppföljning av helheten inom de båda områdena. Stadsledningskontoret föreslår därför att 
kommunfullmäktige antar ett program för utvecklingen av naturreservaten, baserat på fyra 
gemensamma perspektiv; helhet, tillgänglighet, utbud och barnperspektiv. Utgångspunkten 
är att nuvarande aktiviteter ska vidmakthållas och att områdena ska utvecklas som 
besöksmål i ett växande Nacka. Inriktningen är att kommunens samlade insatser ska gynna 
en mångfald aktiviteter och öka den totala attraktiviteten i reservaten. Insatserna ska ske 
inom ramen för vid var tid gällande skötselföreskrifter och den för varje kommunal 
verksamhet beslutade budgeten.  
 
Det behövs en tydlig kommunintern koordination av vad som sker i reservaten och vem 
inom kommunen som är ansvarig för vad. Rapportering till kommunstyrelsen är en del av 
den samlade kommunikationen kring verksamheterna i reservaten och är ett komplement 
till motsvarande rapportering som sker inom respektive facknämnds ansvar.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 september 2016 
Program för utveckling inom Velamsund och Nyckelvikens naturreservat  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2016/2016/748 

Yttrande över revisionsskrivelsen Revisionsrapport nr 
1/2016 - Granskning av flyktingmottagande 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nr 1 / 2016 – Granskning av flyktingmottagande.  
 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun har Ernst & Young (EY) 
genomfört en granskning av kommunens flyktingmottagande. Syftet med granskningen har 
varit att bedöma om kommunen har en ändamålsenlig styrning och uppföljning i arbete 
med flyktingmottagande samt om det finns väl fungerande samarbete med aktörer som har 
till uppgift att ge flyktingar stöd för att etablera sig i samhället.  
 
EY bedömer att kommunen har en ändamålsenlig styrning och uppföljning av arbetet med 
flyktingmottagande men att det finns behov av att stärka vissa områden. Sammantaget kan 
sägas att kommunstyrelsen har vidtagit eller kommer att vidta åtgärder inom samtliga 
utvecklingsområden som föreslås i revisionsskrivelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 september 2016 
Förslag till yttrande 
Revisionsskrivelse  
Revisionsrapport 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), att 
arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen lämna följande yttrande till revisorerna. 
 
Yttrande till revisorerna från kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen instämmer i revisorernas kritik i granskningen av flyktingmottagandet. 
Revisionen lyfter bristen i mottagandet och pekar bland annat på att det brister i 
ändamålsenlig uppföljning av måluppfyllelse och effekter av genomförda insatser inom 
vuxenutbildningen och svenska för invandrare (sfi) samt kurser för samhällsorientering. 
Vidare anser revisorerna att samverkan med Arbetsförmedlingen behöver vidareutvecklas 
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för att uppnå en god samordning av insatser för nyanlända. Nacka kommun behöver också 
säkerställa att uppföljning av placeringar av ensamkommande barn sker enligt plan samt 
utveckla en snabbare process för tillsättning av särskilt förordnad vårdnadshavare. 
Kommunstyrelsen tycker att revisorerna lyfter viktiga punkter och det är viktigt att vi 
arbetar vidare med dessa för att säkerställa kvaliteten i flyktingmottagandet. 
Nackas styrmodell med kundval försvårar samarbetet mellan olika aktörer, vilket bland 
annat innebär brister i ändamålsenlig uppföljning av måluppfyllelse och effekter av 
genomförda insatser inom vuxenutbildningen och svenska för invandrare (sfi) samt kurser 
för samhällsorientering. 
Nackas styrmodell för bostäder innebär att det brister i tillgång på bostäder för nya 
nackabor och även för placeringar av ensamkommande flyktingbarn. Ansvarsfördelningen 
mellan kommunstyrelsen och nämnden är otydlig och behöver bli tydligare för att inte 
försvåra framtagandet av nya bostäder.   
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 143 Dnr KFKS 2011/537-265 

Yttrande till Miljö- och energidepartementet över 
överklagan naturreservat Skuruparken 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen yttrar sig över överklagan avseende beslut om naturreservat 
Skuruparken enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad 5 september 2016. 

Ärende 
Kommunfullmäktige fattade beslut om naturreservatet Skuruparken den 27 april 2015. 
Markägaren JM AB och arrendatorerna som har stugor i området (via Skuruparkens 
stugägareförening) överklagade beslutet till länsstyrelsen. Länsstyrelsen beslutade den 9 maj 
2016 att beslutet om naturreservatet skulle bestå men ändrade i föreskrifterna. JM AB har 
överklagat länsstyrelsens beslut och har yrkat att naturreservatet ska upphävas. Kommunen 
har anmodats att yttra sig över överklagan. I förslaget till yttrande kommenteras JM ABs 
kritik mot att länsstyrelsen ändrade i föreskrifterna och inte upphävde beslutet om 
naturreservatet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 september 2016 
JM ABs överklagan 
Förslag yttrande över överklagan 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 144 Dnr KFKS 2016/600 

Miljöbedömningar – en promemoria förslag till 
ändringar i miljöbalken  
Information inför yttrande till miljö- och energidepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått promemorian Miljöbedömningar på remiss från Miljö- och 
energidepartementet. I promemorian föreslås bland annat ett nytt 6 kapitel i miljöbalken, 
en ny miljöbedömningsförordning och följdändringar i sektorslagstiftning. Det nya 6 
kapitlet miljöbalken föreslås förtydligas genom en ny struktur och att vissa nya ord och 
uttryck introduceras, bland annat strategisk miljöbedömning och praktisk miljöbedömning. 
Miljöorganisationer föreslås ges en uttrycklig rätt att överklaga fler tillsynsbeslut och 
förändringar i områdesskydd, till exempel för naturreservat. Vidare föreslås ändring av 
kriteriet för hur länge en miljöorganisation ska ha bedrivit verksamhet för att ha rätt att 
överklaga från 3 år till 2, vilket har en viss betydelse för detaljplaner. Ändringarna föreslås 
träda i kraft den 1 juli 2017.  
 
Planenheten och miljöenheten bedömer att föreslagna lagförändringar generellt innebär en 
förbättring i jämförelse med dagens lagstiftning, då den blir tydligare i flera avseenden. 
Nacka kommun är dock i princip mot att det blir en viss utökad möjlighet för 
miljöorganisationer att överklaga detaljplaner, eftersom det kan förlänga 
detaljplaneprocessen och därmed leda till att kommunens mål om bostadsbyggandet inte 
uppfylls. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 september 2016 
Förslag till yttrande 
Tjänsteskrivelse till Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, daterad 2016-09-02 rev. 2016-09-13 
Utredningen och författningsförslag (PM Miljöbedömningar, Ds 2016:25) 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 145 Dnr KFKS 2016/184 

Fastighetsnära inhämtning av avfall 
Motion den 14 mars 2016 av Åsa Marnell och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige överlämnar förslaget om att erbjuda fastighetsnära insamling 
med flerfackskärl till alla småhusägare till Nacka vatten AB, som den 1 september 
tagit över ansvaret för den kommunala renhållningen. Kommunfullmäktige är 
positivt till att fastighetsägarna ska kunna ansluta sig frivilligt men ser att formerna 
för detta och de ekonomiska konsekvenserna bör utredas under 2017. Ett 
eventuellt införande torde kunna ske tidigast under 2018, i samband med ett nytt 
avtal för insamling av hushållsavfall implementeras.  

 
2. Kommunfullmäktige noterar att avfallstaxan redan idag är miljöstyrande och 

kommunfullmäktige utgår från att Nacka vatten AB kommer att hantera nya 
tjänster enligt samma modell. 

 
3. Ansvaret för förpackningsavfall och tidningar ingår inte i det kommunala 

insamlingsansvaret. Kommunfullmäktige noterar att regeringens utredning om 
kommunalt insamlingsansvar ännu inte lett fram till något lagförslag. 

 
4. Förslagen i motionen är med dessa noteringar färdigbehandlad. 

 

Ärende 
Natur- och trafiknämnden har instämt i motionärernas intentioner att det ska vara enklare 
för hushållen att sortera sitt avfall genom fastighetsnära insamling av restavfall, matavfall, 
förpackningsavfall och tidningar samt eventuellt farligt avfall. Modellen för detta och hur 
den ökade kostnaden ska finansieras, behöver utredas vidare. Det är dock Nacka vatten AB 
som sedan den 1 september äger denna fråga. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 september 2016 
Natur- och trafiknämnden protokollsutdrag den 30 augusti 2016 § 150 
Motion 
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Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 30 augusti 2016 § 150 
 
Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige bifaller motionen att erbjuda fastighetsnära insamling med 
flerfackskärl till alla småhusägare genom frivillig anslutning men först efter att formerna 
och de ekonomiska konsekvenserna för detta noggrant har utretts under 2017. Ett 
eventuellt införande tidigast under 2018, i samband med ett nytt avtal för insamling av 
hushållsavfall implementeras.  
2. Kommunfullmäktige noterar att förslaget i motionen om en differentierad avfallstaxa. 
Avfallstaxan är redan idag miljöstyrande och nya tjänster kommer att hanteras enligt samma 
modell.  
3. Kommunfullmäktige noterar att regeringens utredning om kommunalt insamlingsansvar 
ännu inte lett fram till något beslut i frågan. Ansvaret för förpackningsavfall och tidningar 
ingår inte idag i det kommunala insamlings-ansvaret. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 146 Dnr KFKS 2016/310 

Mottagningscentrum för nyanlända barn 
Motion den 18 april 2016 av Pascal Mafall Fall (MP)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om ett 
centralt mottagningscentrum för nyanlända i samband med skolstart.  
 

Ärende 
Pascal Mafall Fall (MP) föreslår att kommunen skapar ett centralt mottagningscentrum som 
tar emot nyanlända elever samt asylsökande barn och elever innan de börjar skolan.  
 
Förslaget har beretts av utbildningsnämnden och kommunstyrelsens verksamhetsutskott. 
Den samlade bedömningen är att det inom kommunen redan finns en ändamålsenlig 
organisation och att det därför inte behövs en central mottagning för nyanlända. Istället för 
att placera nyanlända på en central mottagningsenhet så bör nyanlända elever så snabbt 
som möjligt börja på den skola som eleven valt. På respektive skola har sedan rektor ansvar 
för att en bedömning görs av den nyanlända elevens kunskaper och för att 
förberedelseklass ordnas om eleven har behov av det. Med detta som utgångspunkt pågår 
redan i dagsläget ett arbete på skolorna i Nacka med syfte att utveckla verksamheten och 
säkerställa en hög kvalitet för alla nyanlända. Då det finns en fungerande organisation kring 
mottagandet i skolorna bedöms det därför inte finnas ett behov av ett centralt 
mottagningscentrum.   
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 september 2016 
Utbildningsnämndens protokollsutdrag den 15 juni 2016 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 9 september 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 15 juni 2016 § 48 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktige noterar att enligt Nacka kommuns styrdokument och 
ansvarsfördelning ansvarar skolhuvudmännen för mottagning av nyanlända elever inklusive 
kartläggning i enlighet med Skolverkets riktlinjer, och därmed ligger det inom ramen för 
varje huvudmans mandat att organisera ett ändamålsenligt mottagande av nyanlända elever. 
För den kommunala huvudmannen ligger ansvaret inom Välfärd skola och dess styrelse 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott. 
 
Motionen är i och med detta färdigbehandlad.  
 
Utbildningsnämnden beslutade för egen del att ett tillägg görs i ärendebeskrivningen. 
”Huvudmännen och skolanordnarna ska ha ett gott mottagande av alla elever oavsett 
tidigare skolbakgrund, och detta ska utbildningsnämnden bevaka och följa upp med fokus 
på att alla elever når kunskapsmålen och nämnden är därmed angelägen om att processen 
att ta emot nyanlända elever är så effektiv och högkvalitativ som möjligt.” 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet 
med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Motionen borde ha återremitterats för att kompletteras med mer underlag gällande 
kostnader och samordningsvinster. Det blir svårt för kommunfullmäktige att ta ställning 
utan att känna till vilka ekonomiska konsekvenserna förslagen i motionen får. T.ex. torde 
motionens förslag ge synergieffekter som gör mottagningen av nyanlända barn mer 
kostnadseffektivt på sikt.” 
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2016/309 

Föreningsdag i Nacka 
Motion den 18 april 2016 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar arbets- och företagsnämndens, kulturnämndens och 
fritidsnämndens redovisning om att det redan anordnas föreningsdagar i Nacka kommun 
och förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska införa en föreningsdag i Nacka för att öka 
möjligheten för barn, ungdomar och föräldrar att prova på olika verksamheter och bilda sig 
en uppfattning om det fritidsaktivitetsutbudet som finns i kommunen.  
 
Arbets- och företagsnämnden, kulturnämnden, och fritidsnämnden redovisar i beredningen 
av motionen följande. Sedan tre år tillbaka genomförs föreningsdagar i kommunen. Under 
två dagar på sportlovet bjuder kommunen in kultur- och fritidsföreningar till en 
ungdomsmässa i Nacka sportcenter för att visa upp sig och erbjuda olika prova-på-
aktiviteter. Även kommunens fritidsgårdar, Karriärgallerian, Volontär i Nacka, 
Nackapolarna samt föreningar från övriga civilsamhället har varit inbjudna och medverkat 
på mässan. Alla aktiviteter under mässan har varit kostnadsfria och mässan har riktat sig till 
sportlovslediga barn och ungdomar. De senaste två åren har fokus även legat på att bjuda 
in och nå nyanlända barn och ungdomar, vilket har gjorts med stor framgång. Mot 
bakgrund av att kommunen redan anordnar föreningsdagar bedöms motionens förslag om 
att införa en gemensam föreningsdag redan vara uppfyllt. Motionen bör därför inte 
medföra några ytterligare åtgärder.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 september 2016 
Arbets- och företagsnämndens protokollsutdrag den 15 juni 2016 § 49 
Kulturnämndens protokollsutdrag den 14 juni 2016 § 42 
Fritidsnämndens protokollsutdrag den 31 maj 2016 § 36 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 15 juni 2016 § 49 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 



23 (31) 
 

 20 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Kommunfullmäktige noterar arbets- och företagsnämndens redovisning om att det redan 
anordnas föreningsdagar i Nacka kommun och förklarar med den noteringen motionen 
färdigbehandlad. 

Beslut i kulturnämnden den 14 juni 2016 § 42 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar kulturnämndens redovisning om att det redan anordnas 
föreningsdagar i Nacka kommun och förklarar med den noteringen motionen 
färdigbehandlad.  

Beslut i fritidsnämnden den 31 maj 2016 § 36 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige anser förslaget om att införa en föreningsdag i Nacka färdigbehandlad 
då det sedan tre år tillbaka redan genomförs föreningsdagar i Nacka. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet 
med stadsledningskontorets förslag. 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och ingav följande.  
 
”I tjänsteskrivelsen står att det redan anordnas föreningsdagar i Nacka kommun och 
förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad. Det de hänvisar till är en mässa 
på Nacka gymnasium för sportlovslediga barn och ungdomar. Här har man dock 
”missuppfattat” motionen eftersom vårt förslag är att bjuda in alla föreningar i Nacka, inte 
bara de som vänder sig till barn och ungdomar och inte bara idrottsföreningar. I motionen 
står det barn, ungdomar, föräldrar och andra. Det lär ju knappast vara någon 
kolonilottsförening, båtklubb eller kulturförening för äldre som ställer ut på en mässa för 
sportlovslediga barn och ungdomar.  
Nacka kommun har ett rikt föreningsliv men de flesta medborgare känner inte till att det 
finns så mycket att välja på. Social samvaro med människor är en viktig del av vår fysiska 
och mentala hälsa och även rent sociala föreningar borde bjudas in till en föreningsdag. 
Sociala föreningar är mötesplatser för människor som befinner sig i samma situation, t.ex. 
olika invandrargrupper eller de med olika funktionsvariationer.” 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2016/317 

Sammanhängande promenadstråk i Nacka 
Motion den 14 mars 2016 av Helena Westerling med flera (S)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning av arbetet med 
framkomlighet till fots och att huvuddelen av det material som efterfrågas i motionen redan 
finns tillgängligt i form av ”Förstudie av strandpromenader i Nacka”, appen Nackas 
naturkarta respektive pågående arbete om framkomlighet till fots. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen efterfrågas ”en inventering i syfte att med den som underlag ta fram en plan på 
vilka kompletteringar, nyanläggningar och markeringar av gångvägar och stigar som bör 
göras för att skapa mer sammanhängande promenadstråk, i synnerhet längs kommunens 
stränder.”  
 
Huvuddelen av det material som efterfrågas i motionen finns redan tillgängligt i form av 
”Förstudie av strandpromenader i Nacka”, appen Nackas naturkarta respektive ett 
pågående arbete med framkomlighet till fots. Stadsledningskontoret delar natur- och 
trafiknämndens bedömning att den i motionen efterfrågade kunskapen/informationen 
redan finns och att arbetet med kunskapsinhämtning pågår. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 september 2016 
Natur- och trafiknämndens protokollsutdrag den 16 juni 2016 § 131 
Motion 
Förstudie 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 16 juni 2016 § 131 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och att huvuddelen av 
det material som efterfrågas i motionen redan finns tillgängligt i form av ”Förstudie av 
strandpromenader i Nacka”, appen Nackas naturkarta respektive ett pågående arbete med 
en Gångplan. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2016/313 

Ökad uttagskapacitet i Sandasjöns reservvattentäkt 
Motion den 18 april 2016  av Roger Bydler (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige uppdrar till natur- och trafiknämnden att utreda 1) förutsättningarna 
för att öka kapaciteten i reservvattentäkten vid Sandasjön och 2) behovet av ett 
distributionssystem för nödvatten. Förslagen i motionen anses därigenom ha bifallits och 
motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Förslaget enligt motionen från Roger Bydler (MP) är att uttagskapaciteten i Sandasjöns 
vattentäkt ökas, om möjligt till 12 liter/s och att ett distributionssystem förbereds.  
 
Natur- och trafiknämndens beredning av förslaget visar att det kan finnas skäl att studera 
möjligheten att utöka kapaciteten. Kapaciteten kommer dock aldrig att motsvara behovet 
vid ordinarie dricksvattenförsörjning men kan utgöra en resurs vid nödvattenförsörjning 
under begränsad tid. Distributionen av nödvatten är mycket komplicerad och 
resurskrävande och behöver belysas i ett sammanhang där nödvattenförsörjningen planeras 
för hela kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 september 2016 
Natur- och trafiknämndens protokollsutdrag den 16 juni 2016 § 132 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 16 juni 2016 § 132 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige bifaller motionen i det avseendet att en hydrogeologisk utredning 
genomförs för att belysa möjligheten att öka kapaciteten i reservvattentäkten vid Sandasjön 
samt att distributionssystem för nödvatten utreds inom ramen för framtagande av en 
nödvattenplan. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 150-154 Dnr KFKS enligt tabell 

Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige 
den 12 september 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige de12 
september 2016 enligt tabell. 
§ nr Motion Diarienr Remitt-

eras till 
Remisstid Inlämn

senast 
§150 Motion – Kommunens missbruks-

verksamhet 
Motion den 12 september 2016 av 
Andreas Falk, Khashayar Farmanbar 
och Helena Westerling (S) 

KFKS 
2016/760

SOCN KSAU den 
24 januari 
2017 

Den 11 
januari 
2017 

§151 Motion – Arbetssituation och 
bemanning på skolor, förskolor och 
fritidshem 
Motion den 12 september 2016 av 
Espen Bjordal och Khashayar 
Farmanbar (S) 

KFKS 
2016/761

SLK 
Välfärd 
skola 

KSVU den 
24 januari 
2017 

Den 11 
januari 
2017 

§152 Motion – Förbättrad rening av 
Ältasjön 
Motion den 12 september 2016 av 
Christina Ståldal, Mikael carlsson, Efson 
Goitom och Bosse Ståldal (NL) 

KFKS 
2016/759

NTN KSAU den 
24 januari 
2017 

Den 11 
januari 
2017 

§153 Motion – Lån av elcykel på bibliotek 
Motion den 12 september 2016 av 
Lisskulla Zayane och Sidney Holm 
(MP) 

KFKS 
2016/762

KUN KSAU den 
24 januari 
2017 

Den 11 
januari 
2017 

§154 Motion – Naturreservat i Trolldalen 
Motion den 12 september 2016 av Åsa 
Nyberg och David Bergqvist (SD) 

KFKS 
2016/758

NTN 
MSN 

KSAU den 
24 januari 
2017 

Den 11 
januari 
2017 

Handlingar i ärendet 
PM Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige den 12 september 2016 
Motioner enligt tabell §§ 150-154. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade remittera motioner enligt PM. 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2016/175 

100-klubben för nyanlända invandrare  
Motion den 14 mars 2016 av Maria Raner, Khashayar Farmanbar, Kaj Nyman och Helena 
Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redogörelse om att det redan pågår ett 
arbete för att hitta arbetstillfällen hos Nacka kommun som arbetsgivare genom 
kommunens jobbpeng och via Arbetsförmedlingens insatser. Kommunfullmäktige noterar 
även att kommunen har initierat ett arbete för att utveckla en än mer proaktiv 
rekryteringsstrategi genom praktikplatser för nyanlända. Med dessa noteringar förklaras 
motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
100-klubben är en satsning för att Arbetsförmedlingen ska erbjuda stöd och paketlösningar 
till större företag som vill vara med och bidra till etableringen av nyanlända och samtidigt 
klara sin arbetskraftsförsörjning. Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska gå med i 
100-klubben och därmed åta sig att erbjuda sysselsättning för 100 arbetssökande nyanlända 
under tre år.  
 
Nacka har sedan flera år arbetat aktivt med att etablera arbetssökande på arbetsmarknaden 
via jobbpeng. Jobbpeng är ett kundvalssystem med ett antal olika insatser i form av 
utbildning, språk och arbetsmarknadsinsatser. Centralt i Nackas modell för jobbpeng är att 
auktoriserade jobb- och utbildningsexperter tillsammans med kunden utformar bästa 
genomförandeplanen för att uppnå egenförsörjning. I denna genomförandeplan ingår det i 
jobb- och utbildningsexperternas ansvar att ha kontakter med arbetsgivare för att öka 
möjligheterna till egenförsörjning. Även Arbetsförmedlingens olika subventionerade 
anställningsformer underlättar för att Nacka kommun som arbetsgivare ska vilja och våga 
anställa nyanlända Nackabor.  
 
Nacka kommun som arbetsgivare ska naturligtvis föregå med gott exempel och ställer sig 
redan idag positiv till när jobb- och utbildningsexperter och Arbetsförmedlingen efterfrågar 
olika anställningsformer för nyanlända Nackabor. Nacka kommun är en arbetsgivare med 
cirka 4 000 anställda. Nacka kommun växer och kommer framöver ha ett stort behov att 
anställa, framför allt inom vissa sektorer. Tillsammans med Arbetsförmedlingen håller 
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Nacka kommun på att utveckla former för att hitta nya arbetsplatser hos kommunen som 
arbetsgivare.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 september 2016 
Motion 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 156 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 
 


